
Referat regionsbestyrelsesmøde Region Sjælland 220223 
 

Tid:   9-15 

           

Sted: Sct. Peders Kirkeplads 9, 2. sal, kontor 4.02, 4700 Næstved 

 

Ordstyrer:  

Referent:   Stine       

 
 

1. Velkommen. 

Lægge tidsplan for dagen. Frokost 11.45 

 

2. Evt. omprioritering af dagsorden 

Herunder stillingtagen til under hvilken form, de enkelte punkter, skal behandles. 

 

3. Punkter til evt. 

 

4. Nyt fra Regionsformand/ HB (9.00 – 9.30) 

a. Nyt Fra HB: Det har været en lidt urolig tid siden sidste RB-møde. 

Blandt andet pga. Karens fratrædelse som direktør. Derudover er 

direktionssekretæren sygemeldt grundet operation samt et par 

andre opsigelser. Janne Bram Hemphrey er konstitueret direktør 

frem til 1/6-23, hvor der forhåbentlig er ansat en ny direktør. Hun 

har kun været i foreningen som chef for politik mm. siden 1. maj 

2022, så der er selvfølgelig nogle ting hun ikke ved. HB arbejder pt. 

med de 5 pejlemærker, kommunikationsstrategien, kommende og 

igangværende overenskomstforhandlinger mm. Stine glæder sig til, 

at kommunikationsstrategien kommer ud og leve. Den er væsentlig 

mere udadrettet, end den foreningen tidligere har haft. Katrine, der 

er konsulent på opgaven, har gjort et grundigt stykke forarbejde, og 

det tegner godt. Stine er blevet bekendt med, at vi mangler en 

passus i regionsbestyrelsens forretningsorden, som beskriver, 

hvad vi som bestyrelse gør, hvis RF har forfald mere end 2 på 

hinanden følgende HB-møder. Følgende bliver skrevet ind i 

forretningsordenen:   

Suppleant til hovedbestyrelsen 

Såfremt regionsformanden har forfald til mere end to på hinanden     

følgende hovedbestyrelsesmøder, indtræder et 

regionsbestyrelsesmedlem i hovedbestyrelsen som suppleant for 

regionsformanden. Efter generalforsamlingen udpeger 

regionsbestyrelsen suppleanten af sin midte. 

b. Spørgsmål til mødelister (bilag 1 og 2): Spørgsmål til møderne med 

de forskellige sygehusdirektører, Heino Knudsen og lederen på 

SUH Køge/Roskilde.  



  

c. Aktuelt fra Regionsformanden: Som det kan ses på mødelisterne, 

er arbejdspladsbesøg og møder med politikere/samarbejdspartnere 

blevet prioriteret højt det sidste stykke tid. Der har været positive 

tilkendegivelser fra de steder, som Stine har besøgt. Stine er i gang 

med en diplom i ledelse, som også tager lidt tid ud af kalenderen, 

men det giver god mening i forhold til varetagelsen af posten som 

regionsformand. Derudover er der gang i planlægningen af 

Fagkongres, generalforsamling, forskellige netværk mm.  

d. Budgetopfølgning Konto 105 og budget 2023 (revideret) (bilag 3): 

Der er ingen opfølgning denne gang. Afventer regnskab 2022. 

Budgettet for 2023 er lagt en smule konservativt ift. den 

økonomiske situation verden er i lige nu samt med en 

opmærksomhed på de to store arrangementer, vi har i løbet af året 

(GF og Fagkongres). 

 

5. Nyt fra netværkskonsulenten (9.30-9.45): Afbud fra Ida. Der er netværksmøde i 

psykiatrien d. 2. marts i Roskilde, hvor Stine skal præsentere 10-års planen for psykiatrien. 

Ida vil undersøge om seniornetværket skal have en chance til, på trods af at der ikke deltog 

så mange til det første arrangement. Der har været en snak ift. om der kan laves ”lukkede” 

netværk. Det skal op og vende i regionsformandskredsen. Normalt er vores netværk og 

arrangementer åbne for alle medlemmer. Medlemmerne i Lolland Kommune vil gerne 

prøve at se, om de kan lave et lokalt netværk på tværs af sektorer.   

 

6. Emner til politisk drøftelse 

 

• Akutområdet (9.45-10.15) 

• Status: Vi har nået mange af punkterne på den liste, som blev 

udarbejdet på mødet i december. Til april har Stine haft møde med 

alle sygehusdirektørerne, alle de fysioterapeutiske ledere på 

sygehusene samt Heino Knudsen. Tilbage på listen er: SOME -

videoer mm, der omhandler funktionerne på skadestuen/AKUT-

afdelingerne samt Stines eventuelle deltagelse på et regionalt 

ledermøde. Målet er fortsat, at der er om 1 år er ansat 

fysioterapeuter på skadestuen på minimum 1 sygehus mere.    

 

Pause (10.15-10.30) 

 

• Opfølgning på fokusområderne (10.30-11.15) 

• Gennemgang af nuværende fokusområder (bilag 4): Vi har rettet 

enkelte ting til.  

• Plan for aktiviteter/initiativer frem mod generalforsamlingen 2023 

• Er der mere, der skal sættes i søen? Ikke for nuværende.   

 

• Generalforsamlingen og jubilæumsarrangement d. 25. april (11.15-

11.45) 



  

• Hvem gør hvad (drejebog)? (Bilag 5): Drejebogen er rettet til.  

• Dialogspørgsmål? Hvad optager dig i dit fysioterapeutiske 

arbejdsliv? 

 

7. Emner til orientering, drøftelse og stillingtagen 

 

• Praktiserende (12.45-13.00) 

• OK-forhandlingerne -intet nyt. Der er stadig nogle store knaster, som 

der ikke kan blive enighed om. Der er stadig opmærksomhed på §62-

området, så vi forhåbentlig ikke ender i samme situation i 2023 som i 

2022. Der er visionsseminar d. 2. marts, hvor repræsentant fra 

forskellige sektorer er inviteret med. Seminaret kommer ikke til at 

handle om ydernummersystemet mm, men om hvordan vi kan 

udnytte de potentialer, der er i health for sale. God resultater og flot 

pressemeddelelse i forbindelse med projektet om direkte adgang i 

Region H. Stine har sendt resultaterne videre til Heino Knudsen og 

Trine Holgersen.  

• TR, herunder TRR (13.00-13.15): Har møde d. 28. februar, hvor Helge 

Sørensen og Jeanette Præstegaard kommer på besøg til en snak om de 

kommende overenskomstforhandlinger. Der er pres på arbejdspladserne 

pt → mange Gop’er og nye opgaver samtidig med besparelser og færre 

ressourcer.   

• Lederområdet (13.15-13.30): Lisbeth har forsøgt at værge nogle 

medlemmer til lederrådet. Kim Pulsen (leder på Slagelse) har blandt andet 

fået en plads i rådet. Lisbeth har været på besøg i Kredsbestyrelsen hos 

DSR i Hovedstaden for at fortælle om blandt andet forskning. 

• Arbejdsmiljø (13.30-13.40): Arbejdsmiljøet er under pres flere steder i 

regionen grundet mange opgaver samtidig med besparelser og færre 

ressourcer. Region Sjælland har indført app’en Howdy, som måler 

medarbejdernes trivsel. Både psykisk og fysisk. Der er en fysioterapeut 

tilknyttet, som kan give gode råd, hvis der opleves fysiske gener. Ros til 

fys-tilbuddet. 

• AC (13.40-13.50): AC har fået en ekstra plads i HovedMED i Region 

Sjælland. Der har været et fint samarbejde med de andre AC-

organisationer ift. forhandlingen om pladserne, og der er et ønske om at 

arbejde sammen/orientere løbende. Sannie Jørgensen fra sekretariatet 

har bedt om en ”opgørelse” over, hvor mange MED-pladser vi besætter i 

Region Sjælland. Forespørgslen er sendt ud til TR. Ift. Store Bededags-

problematikken har AC og FH har en lidt forskellige tilgang til 

problematikken, hvor FH har valgt en mere aktivistisk tilgang til 

problemstillingen end AC har.     

• Kort pause (13.50-14.00) 

• Arrangementspuljen (14.00-14.15) 



  

• Nyt fra arrangementsgruppen: De er i gang med at arrangere 1-2 

fyraftensmøder om hjernerystelser og muligvis et om funktionelle 

lidelser. 

• Status og økonomi (bilag 6) 

• Uddannelse, studerende (14.15-14.30): Vi skal have fundet en ny 

studerende til regionsbestyrelsen. 

• Sociale medier/Facebook (14.30-14.40) 

1) Arrangementer: GF, Nål-og-Skål og Fagkongres 

2) Katalog 

3) AKUT-området 

8. Opfølgning på sidste møde (14.40-14.50) 

• Referat (bilag 7) Godkendt  

9. Noget til hjemmesiden 

 

10. Evt. 

 

11. Evaluering af dagsorden 

 

12. Evaluering af mødet 

 

13. Dagsorden til næste møde    

 

14. Ordstyrer til næste møde:  


